

မြန်မာကုန်သွယ်မှုမြှင့်တင်ရေးအဖွဲ့ နေ့စဉ်ဈေးကွက်သတင်းလွှာ

September 17, 2024

Volume 82, Number 12

၁၇.၉.၂၀၂၄	
ကမ္ဘာ့ရွှေဈေး	= N/A
မြန်မာရွှေဈေး	= N/A
ဒေါ်လာဈေး	= N/A
CBM Rate	= ၂၁၀၀ ကျပ်
ယူရိုတစ်ယူရို	= ၂၃၄၀.၂ ကျပ်
စင်္ကာပူတစ်ဒေါ်လာ	= ၁၆၂၃.၉ ကျပ်
စတာလင်ပေါင်တစ်ပေါင်	= ၂၇၇၈.၀ ကျပ်
ဩစတြေးလျတစ်ဒေါ်လာ	= ၁၄၂၀.၅ ကျပ်
တရုတ်ယွမ် (တစ်ယွမ်)	= ၂၉၆.၀၄ ကျပ်
အိန္ဒိယရူပီး (တစ်ရူပီး)	= ၂၅.၀၈၄ ကျပ်
ကိုရီးယားဝမ်တစ်ရာ	= ၁၅၉.၄၄ ကျပ်
မလေးရှားရင်းဂစ်	= ၄၉၁.၉၂ ကျပ်
ထိုင်းဘတ်တစ်ဘတ်	= ၆၃.၁၅၈ ကျပ်
Source: CBM Rate, etrademyanmar.com	

ပြည်ပက ဝယ်ယူမှုများခြင်းကြောင့် မန္တလေးဈေးကွက်အတွင်း ကြက်သွန်ဖြူ အရောင်းအဝယ်ကောင်းမွန်နေ



ပြည်ပက ဝယ်ယူမှုများခြင်းကြောင့် မန္တလေးဈေးကွက်အတွင်း ကြက်သွန်ဖြူ အရောင်းအဝယ်ကောင်းမွန်နေကြောင်း မန္တလေးမြို့မှ အောင်ကြက်သွန်နှင့်အာလူးပွဲရုံ ပိုင်ရှင် ဒေါ်မေသဲဆွေကပြောသည်။ ပြည်တွင်းဈေးကွက်အတွင်း ယခင်က ကြက်သွန်ဖြူ အရောင်းအဝယ်အေးခဲ့ပြီး စက်တင်ဘာလ ဒုတိယပတ်မှစ၍ ကြက်သွန်ဖြူ အရောင်းအဝယ် ပြန်လည်ကောင်းမွန်လာကြောင်း၊ အလားတူ ကြက်သွန်ဖြူများကို ပြည်ပနိုင်ငံ ဖြစ်သည့် တရုတ်နိုင်ငံနှင့်အိန္ဒိယနိုင်ငံတို့ကလည်း အဝယ်များလာခြင်းကြောင့် မန္တလေး ဈေးကွက်အတွင်း အရောင်းအဝယ်ပြန်လည်ကောင်းမွန်နေကြောင်းသိရသည်။ “အခု မန္တလေးဈေးကွက်ထဲမှာ ကြက်သွန်ဖြူတွေကို ကုန်သည်တွေအနေနဲ့ အဝယ်တော်တော် များလာတယ်။ ကြက်သွန်ဖြူ အဝယ်လိုက်လာတာကြောင့် မန္တလေးဈေးကွက်ထဲမှာ ကုန်စည်လက်ကျန်တောင် နည်းလာပါတယ်” ဟု ဒေါ်မေသဲဆွေက ပြောပြသည်။

ပြည်တွင်း၌ ကြက်သွန်ဖြူအရောင်းအဝယ် ကောင်းမွန်လာခြင်းကြောင့် မန္တလေး ဈေးကွက်အတွင်း ယနေ့ပေါက်ဈေးအရ ကြက်သွန်ဖြူ တစ်ပိဿာလျှင် ကျပ် ၁၅,၀၀၀ ပေါက်ဈေးရှိကြောင်းသိရသည်။ အခုလတ်တလော ပခုက္ကူကနေမန္တလေးကိုတင်ပို့တဲ့ ကြက်သွန်ဖြူတွေကို ရန်ကုန်နဲ့အခြားမြို့ကြီးတွေကိုလဲ ပြန်ပြီးတင်ပို့နေရပါတယ်။

လတ်တလော ကြက်သွန်ဖြူအသစ်တွေလဲ လက်ကျန်ရှားနေတော့ အရောင်းအဝယ် ပြန်ပြီးကောင်းမွန်လာပါတယ်”ဟု အောင်ကြက်သွန်နဲ့အာလူးပွဲရုံပိုင်ရှင် ဒေါ်မေသဲဆွေက ပြောသည်။

Source: ရတနာပုံသတင်းစာ

CONTACT US

ကုန်သွယ်မှုသတင်းအချက်အလက်နှင့် သုတေသနဌာနခွဲ

ဖုန်း: ၀၁-၃၇၁၂၀၄
 ၀၁-၃၇၆၄၁၆
 ၀၁-၃၇၆၄၉၀

ဖက်စ်: ၀၁-၃၇၆၄၁၆

<http://www.myantrade.gov.mm>

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ပခုက္ကူခရိုင်၌ သကြားပြောင်းဖူးစိုက်ပျိုးခြင်းဖြင့် အကျိုးအမြတ်ရရှိ

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ပခုက္ကူမြို့နယ် မြစ်ခြေမြို့နယ်နှင့် ကမ္ဘမြို့နယ်များအတွင်းရှိ ကျေးရွာများတွင် သီးနှံမျိုးစုံ စိုက်ပျိုးလျက်ရှိရာ သကြားပြောင်းဖူးများကို စီးပွားဖြစ်စိုက်ပျိုးကြကြောင်း၊ မျိုးအနေဖြင့် သကြားပြောင်းဖူးမျိုးများကို ထွန်ကြောင်းဆွဲအစေ့ချစနစ်ဖြင့်စိုက်ပျိုးကြပြီး ဇွန်လတွင်စိုက်ပျိုး၍ စက်တင်ဘာလတွင် ထွက်ပေါ်ကြောင်းသိရသည်။ စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်မှုအတွက် မျိုး၊ သွင်းအားစုနှင့် လုပ်သားခအပါအဝင် တစ်ဧကလျှင် ကျပ် ၁၀ သိန်းခန့် ကုန်ကျပြီး သကြားပြောင်းအဖူးရေ ၇၀၀၀ ခန့် ထွက်ရှိကြောင်း၊ ဈေးနှုန်းအနေဖြင့် ပြောင်းဖူးအရွယ်အစားနှင့် လတ်ဆတ်မှုအပေါ်မူတည်၍ သကြားပြောင်းတစ်ဖူးလျှင် လက်ကားဈေး ကျပ် ၃၅၀-၅၀၀ နှုန်းဖြင့် ရောင်းချရပြီး အကျိုးအမြတ်အနေဖြင့် ပခုက္ကူမြို့ပေါ်ရှိ ကုန်စိမ်းသီးနှံပွဲရုံများသို့ တင်ပို့ရောင်းချကြောင်း၊ ပြည်တွင်းစားသုံးမှုမြှင့်မားလျက်ရှိပြီး ဈေးကွက်ခိုင်မာ၍ ဈေးနှုန်းကောင်းမွန်သော သကြားပြောင်း သီးနှံကို ရာသီအလိုက်စိုက်ပျိုးခြင်းဖြင့် တောင်သူများ အကျိုးအမြတ်ရရှိကြောင်း သိရသည်။

Source: မြန်မာ့အလင်းသတင်းစာ

မြင်းခြံခရိုင်၏ သီးနှံစုံဈေးနှုန်းဈေးကွက်အခြေအနေ



မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ မြင်းခြံခရိုင်သည် မြန်မာနိုင်ငံ အလယ်ပိုင်းတွင် တည်ရှိပြီး၊ စီးပွားရေးအချက်အချာကျသော ဒေသတစ်ခုဖြစ်သည်။ မြင်းခြံခရိုင်၏ အဓိကစိုက်ပျိုးရေးထွက်ကုန်များမှာ ပဲမျိုးစုံ၊ ပြောင်း၊ ဆီထွက်သီးနှံနှင့် ကြက်သွန်နီတို့ဖြစ်သည်။ မြင်းခြံဈေးကွက်သို့ နေ့စဉ်သီးနှံမျိုးစုံဝင်ရောက်လျက်ရှိရာ ယခုစက်တင်ဘာလ ဒုတိယပတ်တွင် ရောင်းဝယ်လျက်ရှိသည့် တစ်ပိဿာဈေးနှုန်းများ အနေဖြင့် ကုလားပဲ 929 ငှေ့၅၀ ကျပ်၊ ကုလားပဲလုံးကြီး V2 ၅၃၅၀ ကျပ်၊ ပဲတီစိမ်း ၃၅၂၀ ကျပ်၊ ပဲဇီးကွက် ၅၀၅၀ ကျပ်၊ ပဲပုပ်ဗမာ ၇၀၂၅ ကျပ်၊ မတ်ပဲ ၅၄၀၀ ကျပ်၊ မြေပဲလုံးဆန် ၉၇၀၀ ကျပ်၊ အစေ့ထုတ်ပြောင်းCP ၁၆၀၀ ကျပ်နှင့် ကြက်သွန်နီကြီး ၁၈၀၀ ကျပ်မှ ၂၁၀၀ ကျပ်၊ ကြက်သွန်နီလတ် ၁၅၀၀ ကျပ်မှ ၁၇၅၀ ကျပ်၊ ကြက်သွန်နီသေး ၁၂၀၀ ကျပ်မှ ၁၄၀၀ ကျပ်ဖြင့် သီးနှံအမျိုးအစားအလိုက် တစ်ရက်လျှင် ၃၀ ပိဿာဖြင့် အိတ်ရေ ၁၀၀ မှ ၁၅၀ အထိ ပွဲရုံများတွင် နေ့စဉ်အရောင်းအဝယ်ဖြစ်လျက်ရှိသည်။

ယခင် ဩဂုတ်လ ဒုတိယပတ်တွင် အရောင်းအဝယ်ဖြစ်ခဲ့သည့် သီးနှံတစ်ပိဿာဈေးနှုန်းများအနေဖြင့် ကုလားပဲ 929 ငှေ့၅၀ ကျပ်၊ ကုလားပဲလုံးကြီး V2 ၄၈၀၀ ကျပ်၊ ပဲတီစိမ်း ၃၅၀၀ ကျပ်၊ ပဲဇီးကွက် ၃၈၅၀ ကျပ်၊ ပဲပုပ်ဗမာ ၅၄၀၀ ကျပ်၊ မတ်ပဲ ၄၉၅၀ ကျပ်၊ မြေပဲလုံးဆန် ၉၃၀၀ ကျပ်၊ အစေ့ထုတ်ပြောင်းCP ၁၃၅၀ ကျပ်နှင့် ကြက်သွန်နီကြီး ၁၈၀၀ ကျပ်မှ ၂၀၀၀ ကျပ်၊ ကြက်သွန်နီလတ် ၁၅၀၀ ကျပ်မှ ၁၇၀၀ ကျပ်၊ ကြက်သွန်နီသေး ၁၂၀၀ ကျပ်မှ ၁၄၀၀ ကျပ်များဖြင့် အရောင်းအဝယ်ဖြစ်ခဲ့သည်။

ဩဂုတ်လဒုတိယပတ်နှင့် စက်တင်ဘာလဒုတိယပတ်တို့တွင် ရောင်းဝယ်မှုဖြစ်ခဲ့သော ဈေးနှုန်းများကိုနှိုင်းယှဉ်ပါက ယခုစက်တင်ဘာလ ဒုတိယပတ်တွင် သီးနှံတစ်ပိဿာလျှင် ကုလားပဲ 929 ၃၀၀ ကျပ်၊ ကုလားပဲလုံးကြီး V2 ၅၅၀၀ ကျပ်၊ ပဲဇီးကွက် ၁၂၀ ကျပ်၊ ပဲပုပ်ဗမာ ၁၆၂၅ ကျပ်၊ မတ်ပဲ ၄၅၀ ကျပ်၊ မြေပဲလုံးဆန် ၆၀၀ ကျပ်၊ အစေ့ထုတ်ပြောင်း CP ၂၅၀ ကျပ်ဖြင့် အသီးသီးဈေးနှုန်းမြင့်တက်ခဲ့ပြီး ကြက်သွန်နီဈေးနှုန်းများမှာ အနည်းငယ်သာပြောင်းလဲမှုရှိကြောင်းနှင့် ဈေးကွက်အနေဖြင့် မြင်းခြံခရိုင်ဒေသတွင်း ဝယ်ယူစားသုံးမှုအပြင် မန္တလေးမြို့နှင့် ရန်ကုန်(ဘုရင့်နောင်)သို့လည်း တင်ပို့ရောင်းချလျက်ရှိကြောင်း သီးနှံကုန်သည်တစ်ဦး၏ ပြောကြားချက်အရသိရသည်။

Source: <https://www.doca.gov.mm/>

Food Empire သည် ဗီယက်နမ်ရှိ ကော်ဖီထုတ်လုပ်သည့် စက်ရုံသစ်တွင် အမေရိကန်ဒေါ်လာသန်း ၈၀ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံ

အစားအသောက်နှင့်အဖျော်ယမကာကုမ္ပဏီ Food Empire သည် ဗီယက်နမ်ရှိ အေးခဲအခြောက်ခံထားသော အသင့်သောက်ကော်ဖီထုတ်လုပ်သည့် စက်ရုံသစ်တစ်ခုတွင် အမေရိကန်ဒေါ်လာသန်း ၈၀ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံထားကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါစက်ရုံသည် ဗီယက်နမ်နိုင်ငံအလယ်ပိုင်း Binh Dinh ခရိုင်တွင်တည်ရှိပြီး Food Empire ၏ ဒုတိယမြောက် ကော်ဖီထုတ်လုပ်သည့်စက်ရုံ ဖြစ်လာမည်ဖြစ်သည်။ ယင်းလှုပ်ရှားမှုသည် ၎င်း၏ပါဝင်ပစ္စည်းများလုပ်ငန်းကို ကြီးထွားလာစေရန်

အတွက် ကွဲပြားသောမဟာဗျူဟာ၏ တစ်စိတ်တစ်ပိုင်းဖြစ်ကြောင်း အဆိုပါအဖွဲ့မှ ဗုဒ္ဓဟူးနေ့(စက်တင်ဘာလ ၁၁ ရက်)တွင် ပြောကြားခဲ့သည်။

စက်ရုံ၏ ဆောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းကို ၂၀၂၅ ခုနှစ်၊ ပထမသုံးလပတ်တွင် စတင်မည်ဖြစ်ပြီး ၂၀၂၈ ခုနှစ် အစောပိုင်းတွင် ပြီးစီးမည်ဟု ခန့်မှန်းထားသည်။ ဗီယက်နမ်နိုင်ငံသည် ကမ္ဘာ့အကြီးဆုံး robusta ကော်ဖီစေ့များထုတ်လုပ်သည့်နိုင်ငံ ဖြစ်သောကြောင့် ဗီယက်နမ်တွင် အဆိုပါစက်ရုံကို နေရာချထားရန်ရွေးချယ်ခဲ့ကြောင်း Food Empire မှ ပြောကြားခဲ့သည်။ အဖွဲ့၏ အမှုဆောင်အရာရှိချုပ် Sudeep Nair က ၎င်း၏အရှေ့တောင်အာရှအပိုင်း အထူးသဖြင့် ဗီယက်နမ်သည် မကြာသေးမီနှစ်များအတွင်း တိုးတက်မှုနှုန်းအမြင့်ဆုံးဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။ ၎င်းစက်ရုံအသစ်အတွက် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုအား ပြည်တွင်း အရင်းအမြစ်များနှင့် ဘဏ်ချေးငွေများဖြင့်ပံ့ပိုးပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

Source: <https://www.doca.gov.mm/>

အိန္ဒိယသည် တရုတ်နှင့်ဗီယက်နမ်တို့မှ သံမဏိတင်သွင်းမှုအပေါ် အခွန် ၃၀ ရာခိုင်နှုန်းအထိ စည်းကြပ်မည်



ပြည်တွင်းစက်မှုလုပ်ငန်းကိုကာကွယ်ရန်နှင့် မြှင့်တင်ရန်အတွက် အိန္ဒိယသည် တရုတ်နှင့်ဗီယက်နမ်နိုင်ငံတို့မှ တင်သွင်းလာသော သံမဏိထုတ်ကုန်အချို့အပေါ် အခွန်အခ ၁၂ ရာခိုင်နှုန်းမှ ၃၀ ရာခိုင်နှုန်းအကြား စည်းကြပ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အိန္ဒိယဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာနက အမိန့်ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။

ကမ္ဘာ့အကြီးဆုံး သံမဏိထုတ်လုပ်သည့် တရုတ်နိုင်ငံနှင့် ဗီယက်နမ်တို့ကတင်ပို့သော သံမဏိပိုက်များနှင့်ပြွန်များကို လာမည့် ငါးနှစ်အထိ အခွန်ကောက်ခံမည်ဖြစ်ကြောင်း နယူးဒေလီမှ

စက်တင်ဘာလ ၁၀ ရက်က ထုတ်ပြန်သည့်အမိန့်တွင် ဖော်ပြထားကြောင်း သိရသည်။

ကမ္ဘာ့လူဦးရေအများဆုံးနိုင်ငံဖြစ်သော တရုတ်နိုင်ငံနှင့်အိန္ဒိယနိုင်ငံတို့အကြား ဆက်ဆံရေးတင်းမာလာကာ ၂၀၂၀ ခုနှစ်တွင် ၎င်းတို့၏ အငြင်းပွားနေသော ဟိမဝန္တာနယ်စပ်တွင် စစ်ရေးများတင်းမာလာခဲ့ပြီး နယူးဒေလီတွင် တရုတ်ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများကို စိစစ်ကြပ်မတ်ရန်နှင့် အဓိကစီမံကိန်းများကို ရပ်ဆိုင်းရန်လှုံ့ဆော်ခဲ့သည်။

ဗီယက်နမ်မှတင်သွင်းသော သံမဏိထုတ်ကုန်အချို့နှင့်ပတ်သက်၍ အိန္ဒိယအစိုးရသည် ဩဂုတ်လတွင် မြှုပ်နှံမှုတိုက်ဖျက်ရေး စုံစမ်းစစ်ဆေးမှုကိုစတင်ခဲ့သည်။ တရုတ်သမ္မတ Xi Jinping သည် တောင်တရုတ်ပင်လယ်တွင် ရံဖန်ရံခါ ထိပ်တိုက်တွေ့ဆုံမှုများရှိနေသော်လည်း ကုန်သွယ်ရေးနှင့်ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများ တိုးလာချိန်တွင် နှစ်နိုင်ငံဆက်ဆံရေးခိုင်မာစေရန် စိတ်အားထက်သန်သည့် လက္ခဏာတစ်ရပ်အဖြစ် ဗီယက်နမ်၏ခေါင်းဆောင်အသစ် To Lam နှင့် ပြီးခဲ့သည့်လက ပေကျင်း၌ တွေ့ဆုံခဲ့သည်။

Source: <https://www.doca.gov.mm/>

ဗီယက်နမ် ပရိဘောဂကုန်ပစ္စည်းများအား UK ကုန်စည်ပြပွဲတွင်မိတ်ဆက်



ဗီယက်နမ်စီးပွားရေးလုပ်ငန်း ၁၅ ခုမှ ပရိဘောဂထုတ်ကုန် များအား UK ၏ ဘာမင်ဂမ်မြို့တွင် စက်တင်ဘာလ ၁၀ ရက်မှ ၁၂ ရက်အထိ ကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့သော Source Garden Fair တွင် မိတ်ဆက်ပြသခဲ့သည်ဟုသိရသည်။ ယခုအကြိမ်သည် UK ၏ အကြီးမားဆုံးဥယျာဉ်နှင့် အပြင်ပန်းအလှဆင်ပရိဘောဂ ကုန်စည်ပြပွဲတွင် ဗီယက်နမ်၏ ပထမဆုံး ပါဝင်ဆင်နွှဲမှုဖြစ်ပြီး လက်ကားရောင်းချသူများ၊ လက်လီရောင်းချသူများနှင့် သုံးစွဲသူများ၏ စိတ်ဝင်စားမှုရရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ပွဲတော်

တွင် ဥယျာဉ်အလှဆင်ပရိဘောဂ၊ လက်မှုပညာထုတ်ကုန်များနှင့် အလှဆင်နည်းပညာများကို ပြသသည့်ကုမ္ပဏီပေါင်း ၇၀၀ မှ ၈၀၀ ကြား ပါဝင်ပြသခဲ့ပြီး UK နှင့်ဥရောပမှ ဝယ်ယူသူ ၇၀၀၀ ခန့်ကို ဆွဲဆောင်နိုင်ခဲ့ကြောင်းသိရသည်။ အပြင်ပန်း အလှဆင် သစ်ပင်ပရိဘောဂများနှင့် လက်မှုပစ္စည်းများ ခင်းကျင်းပြသသည့် ဗီယက်နမ်၏ပြခန်းသည် နိုင်ငံတကာစံနှုန်း သတ်မှတ်ချက်ရှိသည့် ပစ္စည်းအရင်းအမြစ်များနှင့် ပြုလုပ်ထားကြောင်းသိရသည်။ ဗီယက်နမ်ကုမ္ပဏီများ ပါဝင်ဆင်နွှဲမှုကို UK နိုင်ငံဆိုင်ရာ ဗီယက်နမ်ကုန်သွယ်ရေးရုံးနှင့် ဗီယက်နမ်သစ် ထုတ်ကုန်များကို Online Platforms မှတစ်ဆင့် ချိတ်ဆက်ဝယ်ယူလျက်ရှိသည့် UK ကုမ္ပဏီ K & P Global Ltd က ပံ့ပိုးပေးခဲ့ကြောင်းသိရသည်။

ဗီယက်နမ်ကုန်သွယ်ရေးရုံး၏ အတွင်းရေးမှူး (၁)ဖြစ်သူ Hoang Le Hang က ပွဲ၏ပထမနေ့တွင် ဗီယက်နမ် ထုတ်ကုန်များကို သိသာသည့် စိတ်ဝင်စားမှုများရှိခဲ့ကြောင်းနှင့် ယခုပွဲတော်သည် ဗီယက်နမ်စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ၏ အမှတ်တံဆိပ်ပိုမိုအားကောင်းစေရန်၊ UK နှင့် ဥရောပရှိ အဓိကလက်လီရောင်းချသူများနှင့် ချိတ်ဆက်ရန်အတွက် အကောင်းမွန်ဆုံးစင်္ကြန်တစ်ခုအဖြစ် ပံ့ပိုးပေးနိုင်မည်ဟု ပြောကြားခဲ့သည်။ Source Garden ၏ ပွဲတော်ညွှန်ကြားရေးမှူး Suzanne Ellingham က UK ဈေးကွက်တွင် ဗီယက်နမ်၏ပါဝင်မှုကို ပိုမိုတိုးမြှင့်ရန်တိုက်တွန်းခဲ့ပြီး ဗီယက်နမ်သည် UK သို့ အရည်အသွေးမြင့်မားသော အတွင်းနှင့်အပြင်ပန်းအလှဆင်ပရိဘောဂများအား အဓိကပံ့ပိုးပေးရန် အလားအလာရှိသူ ဖြစ်ကြောင်းပြောကြားခဲ့သည်။ K & P Global Ltd ၏ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုမန်နေဂျာ Raymond Tenent က Brexit သည် ဗီယက်နမ်ထုတ်ကုန်များအတွက် အလားအလာရှိသော အခွင့်အလမ်းကို ဖန်တီးပေးကြောင်း၊ အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော် UK သည် ဥရောပပြင်ပမှတင်သွင်းရန် ရှာဖွေနေသောကြောင့်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် ဗီယက်နမ်ကုန်ထုတ်လုပ်သူများသည်လည်း အခြား အာရှမှ ပြိုင်ဘက်များနှင့် ယှဉ်ပြိုင်နိုင်စွမ်းကို ဆက်လက်ထိန်းသိမ်းရန် ဈေးကွက်ဦးတည်ရာကို ဂရုတစိုက်လေ့လာသင့်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။ ၂၀၂၃ ခုနှစ်တွင် ဗီယက်နမ်သည် တရုတ်၊ အီတလီ၊ ပိုလန်နှင့် ဂျာမနီတို့နောက်တွင် UK ၏ ၅ နိုင်ငံမြောက် အကြီးမားဆုံး သစ်ပင်ပရိဘောဂတင်သွင်းသူဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ၂၀၂၄ ခုနှစ်၏ ပထမ ၇ လတွင် ဗီယက်နမ်သစ်ထုတ်ကုန်များ UK သို့တင်ပို့မှုမှာ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၂၄ ဒသမ ၈ သန်းရှိခဲ့ပြီး လွန်ခဲ့သည့်နှစ်တူညီသည့်ကာလထက် ၁၇ ဒသမ ၈ ရာခိုင်နှုန်း မြင့်တက်ခဲ့ကြောင်းသိရသည်။

Source: Vietnam Plus

DOCA(ရန်ကုန်)

<https://www.doca.gov.mm/>

အိန္ဒိယသည် ဘာစမာတီဆန်အတွက် အနိမ့်ဆုံးပို့ကုန်တန်ဖိုးသတ်မှတ်ချက်အား ဖယ်ရှားလိုက်သောကြောင့် ပို့ကုန်သမားများအတွက် ဝယ်လိုအားတိုးလာ

ဘာစမာတီဆန် တစ်တန်လျှင် အနိမ့်ဆုံး ပို့ကုန်သတ်မှတ်ဈေးနှုန်း (MEP) အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၉၅၀ ကို အိန္ဒိယအစိုးရက ဖယ်ရှားလိုက်သောကြောင့် ပို့ကုန်လုပ်ငန်းရှင်များသည် ကမ္ဘာတစ်ဝှမ်းရှိ ဝယ်ယူသူများထံသို့ စုံစမ်းမှုများ စတင်ဆောင်ရွက်နေပြီ ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ အမှာစာနည်းပါးခြင်းကြောင့် ဆက်တိုက်ကျဆင်းနေသည့် ဘာစမာတီဆန်ဈေးနှုန်း တည်ငြိမ်စေရန် အစိုးရ၏ဆုံးဖြတ်ချက်က အထောက်အကူဖြစ်စေမည်ဟု ဘာစမာတီဆန်တင်ပို့သူများက ပြောကြားထားပြီး ဘာစမာတီဆန်ဈေးနှုန်းများသည် လက်ကားဈေးကွက်၌ ကနဦးတွင် တစ်ကီလိုလျှင် ၅၅ ရူပီးမှ ၆၅ ရူပီးအထိ မြင့်တက်လာဖွယ် ရှိသည်ဟု ခန့်မှန်းထားကြောင်း သိရှိရသည်။ ၂၀၂၄ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် အိန္ဒိယသည် ဘာစမာတီဆန် တန်ချိန် ၅ ဒသမ ၂၄ သန်း၊ တန်ဖိုးကန်ဒေါ်လာ ၅ ဒသမ ၈၃ ဘီလီယံ စံချိန်တင် တင်ပို့ခဲ့သည်။

အိန္ဒိယနိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာ ဆန်တင်ပို့ရောင်းချသူများအသင်း (All India Rice Exporters Association-AIREA) ၏ ဥက္ကဋ္ဌဟောင်းနှင့် Chamanlal Setia Exports ကုမ္ပဏီ၏ မန်နေဂျင်းဒါရိုက်တာဖြစ်သူ Vijay Setia က “ဆန်တင်ပို့သူများသည် ဘာစမာတီဆန်အတွက် စုံစမ်းမေးမြန်းမှုတွေ စတင်နေပြီဖြစ်ကြောင်း၊ အစိုးရ၏ လုပ်ဆောင်ချက်သည် ဈေးကွက်တွင် ဘာစမာတီဆန်ဈေးနှုန်းကို တည်ငြိမ်အောင် ကူညီပေးနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားထားသည်။ ဘာစမာတီဆန် တစ်တန်လျှင် ကန်ဒေါ်လာ ၉၅၀ သတ်မှတ်ထားသော MEP ကြောင့် ဝယ်ယူတင်သွင်းသူ အများအပြားသည် အိန္ဒိယပေါက်ဈေးထက်နိမ့်သော

ဘာစမာတီဆန်ကို ပါကစ္စတန်ဈေးကွက်မှ ပြောင်းရွှေ့ဝယ်ယူခဲ့ကြသည်။

RiceVilla ၏ စီအီးအိုဖြစ်သူ Suraj Agarwal က ကာလတိုတွင် ဘာစမာတီဆန်၏ ဈေးနှုန်းသည် နည်းနည်း တက်သွားနိုင်သော်လည်း ရေရှည်တွင် ပြန်လည်ကျဆင်းလာနိုင်ကြောင်း၊ ယခုနှစ်တွင် အိန္ဒိယနိုင်ငံ၏ ဘာစမာတီ ဆန်ထွက်ရှိမှု မှာ ၂၅ ရာခိုင်နှုန်း ပိုမိုထွက်ရှိလာနိုင်ကြောင်းနှင့် အိန္ဒိယနိုင်ငံတကာဈေးကွက်တွင် ပြီးခဲ့သည့်နှစ်လက်ကျန်မှာလည်း များစွာရှိနေသေးကြောင်း ပြောကြားထားသည်။ ပထဝီဆိုင်ရာအညွှန်းအမှတ်အသားပါသော ဘာစမာတီဆန်ကို ပန်ဂျတ်၊ ဟာရီနာ၊ အနောက်ဥတ္တပရာဒေရှ်၊ ဂျမူး-ကက်ရှ်မီးယားနှင့်ဥတ္တရခရစ်တိုရှိ ခရိုင် ၇၀ တွင် စိုက်ပျိုးကြသည်။ အနံ့အရသာ ကောင်းမွန်သော ကောက်နှံရှည်ဆန်များသည် ကမ္ဘာ့ဈေးကွက်များတွင် ပရီမီယံဆန်ပြီး အိန္ဒိယ၏ ဘာစမာတီဆန်သည် ကမ္ဘာ့ဆန်မွေးဈေးကွက်တွင် ၈၀ ရာခိုင်နှုန်းဝေစုရှိပြီး ပါကစ္စတန်သည် ဘာစမာတီဆန်တင်ပို့မှုတွင် ဝေစု ၂၀ ရာခိုင်နှုန်း ခန့် ရှိကြောင်း သိရသည်။

Source : Exporters see increased demand as India removes basmati rice MEP, The Economic Times, 14 September, 2024.

မျိုးမြင့်မောင်၊ စီးပွားရေးသံမှူး၊ နယူးဒေလီမြို့

<https://myantrade.gov.mm/>

အိန္ဒိယနိုင်ငံတွင် ကြက်သွန်နီအပေါ် ပို့ကုန်ခွန် ၂၀ ရာခိုင်နှုန်းအထိ လျှော့ချကာ စားသုံးဆီများ တင်သွင်းမှုအတွက် အကောက်ခွန် ၂၀ ရာခိုင်နှုန်း တိုးမြှင့်

အိန္ဒိယဗဟိုအစိုးရသည် ယခုလ ၁၃ ရက်က ကြက်သွန်နီအပေါ် ပို့ကုန်ခွန်ကို ၂၀ ရာခိုင်နှုန်းအထိ လျှော့ချကာ စားသုံးဆီများ တင်သွင်းမှုအတွက် အကောက်ခွန် ၂၀ ရာခိုင်နှုန်း တိုးမြှင့်ခဲ့ကြောင်း The Hindu Businessline သတင်းဌာနက ယခုလ ၁၄ ရက် က ဖော်ပြသည်။ အိန္ဒိယနိုင်ငံတွင် မကြာမီ ခါရစ် (မိုး) သီးနှံများရိတ်သိမ်းချိန် ရောက်ရှိလာတော့မည်ဖြစ်ပြီး၊ ယင်းမတိုင်မီ အဆိုပါဆုံးဖြတ်ချက်များ အချိန်ကိုက် ထွက်ပေါ်လာခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ အိန္ဒိယပြည်ထဲရေးနှင့်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး Amit Shah ဦးဆောင်သော ဈေးနှုန်းများဆိုင်ရာ အစိုးရအဖွဲ့ကော်မတီက ယခုလ ၁၁ ရက် (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့) တွင် အဆိုပါ ဆုံးဖြတ်ချက်များအား ချမှတ်ဆောင်ရွက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ကြက်သွန်နီအပေါ် စည်းကြပ်ကောက်ခံသော ပို့ကုန်ခွန်ကို ၄၀ ရာခိုင်နှုန်းမှ ထက်ဝက်သို့လျှော့ချရန် ဗဟိုအစိုးရမှ ယခုလ ၁၃ ရက် (သောကြာနေ့) ညနေဝင်းပိုင်းတွင် အမိန့်ကြေညာချက်ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ ယင်းမတိုင်ခင် တစ်ရက်က ကြက်သွန်နီ တင်ပို့မှုအပေါ် သတ်မှတ်ထားသော အနိမ့်ဆုံးပို့ကုန်ဈေးနှုန်း (MEP)၊ တစ်တန်လျှင် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၅၅၀ သတ်မှတ်ချက် အား ဖယ်ရှားခဲ့ကြောင်းသိရသည်။ အိန္ဒိယအစိုးရသည် သီးခြားအမိန့်ကြော်ငြာစာအရ စားအုန်းဆီကြမ်း၊ ပဲပိစပ်ဆီနှင့် နေကြာဆီ အပေါ် သွင်းကုန်ခွန် သုညရာခိုင်နှုန်းမှ ၂၀ ရာခိုင်နှုန်းအထိ တိုးမြှင့်သတ်မှတ်ခဲ့ပြီး၊ သန့်စင်ပြီး စားအုန်းဆီ၊ ပဲပိစပ်ဆီနှင့် နေကြာဆီများ တင်သွင်းမှုအပေါ် အကောက်ခွန် ၁၂ ဒသမ ၅ ရာခိုင်နှုန်းမှ ၃၂ ဒသမ ၅ ရာခိုင်နှုန်းအထိ တိုးမြှင့်သတ်မှတ်ခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။

အစိုးရအနေဖြင့် လယ်သမားများ၏ တိုးတက်မှုအတွက် ကတိပြုထားကြောင်း အိန္ဒိယ စိုက်ပျိုးရေးဝန်ကြီး Shivraj Singh Chouhan က ဆိုရှယ်မီဒီယာမှတစ်ဆင့် ဖော်ပြပြောကြားခဲ့သည်။ ပို့ကုန်ခွန် လျှော့ချခြင်းဖြင့် ကြက်သွန်နီတောင်သူများအား ဈေးကောင်းများရရှိစေရန် ကူညီပေးမည်ဖြစ်ပြီး၊ ကြက်သွန်နီတင်ပို့မှုလည်း တိုးတက်လာမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ တောင်သူ လယ်သမားများနှင့် အခြားကြက်သွန်နီနှင့်ပတ်သက်သည့် ကဏ္ဍများကိုလည်း အကျိုးပြုမည်ဖြစ်ကြောင်း ၎င်းက ပြောကြား ခဲ့သည်။ ယခုကဲ့သို့ အကောက်ခွန် လျှော့ချဖြတ်တောက်ခြင်းကြောင့် ကမ္ဘာ့ဈေးကွက်တွင် အိန္ဒိယကြက်သွန်နီ၏ ယှဉ်ပြိုင်နိုင် စွမ်းကို အတိုင်းအတာတစ်ခုအထိ ကူညီပံ့ပိုးပေးနိုင်ကြောင်း စိုက်ပျိုးရေးကုန်စည်များ တင်ပို့ရောင်းချသူများအသင်း ဥက္ကဋ္ဌ M Madan Prakash က ပြောကြားခဲ့သည်။ တူရကီ၊ အီဂျစ်နှင့် ပါကစ္စတန်နိုင်ငံတို့က မလေးရှားနိုင်ငံသို့ ကြက်သွန်နီရောင်းချရန် တစ်တန်လျှင် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၆၀၀ (C&F) ခန့်ဈေးနှုန်းဖြင့် ကမ်းလှမ်းထားကြောင်း၊ အိန္ဒိယမှ ကြက်သွန်နီဈေးနှုန်းသည် တစ်တန်လျှင် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၇၀၀ ဝန်းကျင် ဖြစ်နိုင်သည်ဟု ၎င်းကဆိုသည်။

အိန္ဒိယနိုင်ငံတွင် ယခုနှစ် သြဂုတ် ၂၉ ရက်အထိ ခါရစ် (မိုး) ရာသီ ကြက်သွန်နီကို ဟက်တာ ၂ ဒသမ ၉၀ သိန်း စိုက်ပျိုးခဲ့ပြီး လွန်ခဲ့သည့် နှစ်ကာလတူက ၁ ဒသမ ၉၄ သိန်း စိုက်ပျိုးခဲ့သည့်အတွက် ပိုမိုတိုးမြှင့်လာကြောင်း Crop Watch Weather Group ၏ အချက်အလက်များအရ သိရသည်။ ၂၀၂၄-၂၅ ဘဏ္ဍာနှစ် ဇူလိုင်လ ၃၁ ရက်အထိ အိန္ဒိယနိုင်ငံမှ ပြည်ပသို့ကြက်သွန်နီ တင်ပို့မှု တန်ချိန် ၂ ဒသမ ၆၀ သိန်းရှိကြောင်းနှင့် ယခင်ဘဏ္ဍာနှစ်က တန်ချိန် ၁၇ ဒသမ ၁၇ သိန်း တင်ပို့ခဲ့ကြောင်း Economic Times သတင်းဌာနက ယခုလ ၁၃ ရက်က ဖော်ပြထားသည်။

ပြည်ပမှ စားသုံးဆီတင်သွင်းမှုအတွက် သွင်းကုန်ခွန် စည်းကြပ်မှုအပြင် လယ်ယာအခြေခံအဆောက်အအုံ ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးအတွက် ထပ်ဆောင်းခွန် ၅ ရာခိုင်နှုန်းကို စည်းကြပ်ကောက်ခံသွားမည်ဟု သိရသည်။ ယင်းသို့ စားသုံးဆီများအပေါ် အကောက်ခွန်တိုးမြှင့်ကောက်ခံခြင်းသည် အိန္ဒိယလယ်သမားများအား လက်ရှိသီးနှံနှစ်အတွက် သတ်မှတ်ထားသော အနိမ့်ဆုံး ထောက်ပံ့ရေးဈေးနှုန်းထက် နှုန်းထားများကျဆင်းသွားပြီးနောက် ၎င်းတို့၏ ခါရစ်ရာသီ ဆီထွက်သီးနှံများအတွက် ပိုမို ကောင်းမွန်သော ဈေးနှုန်းများရရှိစေရန် ကူညီပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သို့ပါ၍ အိန္ဒိယနိုင်ငံတွင် ၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ မေလက ပို့ကုန်ခွန် ၄၀ ရာခိုင်နှုန်းနှင့် အနိမ့်ဆုံးပို့ ကုန်ဈေးနှုန်း အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၅၅၀ သတ်မှတ်ထားသော ကြက်သွန်နီကို ပို့ကုန်ခွန် ၂၀ ရာခိုင်နှုန်းသို့ လျှော့ချသတ်မှတ်ကာ အနိမ့်ဆုံးပို့ ကုန်ဈေးနှုန်း သတ်မှတ်ချက်အား ဖယ်ရှားပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ တစ်ဖက်တွင် ပြည်ပမှ စားသုံးဆီများတင်သွင်းမှုအပေါ် အကောက်ခွန် ၂၀ ရာခိုင်နှုန်းအထိ တိုးမြှင့်ကောက်ခံခဲ့သည်ကို ကြည့်ခြင်းအားဖြင့် အစိုးရအနေဖြင့် ကြက်သွန်နီတောင်သူများ၏ အကျိုး စီးပွားနှင့်ပြည်တွင်းဆီထွက်သီးနှံကဏ္ဍ တိုးမြှင့်လာစေရေးအတွက် မူဝါဒပိုင်းမှကူညီထောက်ပံ့ပေးလျက်ရှိကြောင်း သုံးသပ် ရရှိသည်။

ရည်ညွှန်း။ The Hindu Businessline: Centre cuts onion export duty to 20%, raises Customs levy on crude and refined edible oils, September 14, 2024

(ကောင်းထွင်အောင်၊ စီးပွားရေးသံမှူး၊ မြန်မာကောင်စစ်ဝန်ချုပ်ရုံး၊ ကော်လံကတ္တားမြို့၊ <https://myantrade.gov.mm/>)

STOCK EXCHANGE (17.9.2024)

Total Trading [Continuous trading + Block trading]	
Trading Volume	Trading Value
66,622 (Shares)	126,664,650 (MMK)

Name	Code	Close	Change	% Change	Open	High	Low	Trading volume	Trading value (MMK)	No. of listed shares	Market Cap. (mil MMK)
FMI	00001	8,900	+0	+0.00%	8,900	8,900	8,900	49	436,100	33,109,694	294,676
MTSH	00002	3,450	+50	+1.47%	3,450	3,500	3,450	537	1,852,900	38,929,150	134,306
MCB	00003	9,000	+0	+0.00%	9,000	9,000	9,000	0	0	10,400,986	93,609
FPB	00004	1,850	+0	+0.00%	1,800	1,850	1,800	174	315,100	29,664,613	54,880
TMH	00005	2,700	-100	-3.57%	2,800	2,800	2,700	1,221	3,366,650	12,823,224	34,623
EFR	00006	1,750	+50	+2.94%	1,700	1,750	1,700	1,047	1,782,300	19,977,223	34,960
AMATA	00007	4,500	-100	-2.17%	4,500	4,500	4,500	334	1,503,000	10,497,598	47,239
MAEX	00008	3,450	+0	+0.00%	3,450	3,450	3,450	236	814,200	23,804,945	82,127

Home > Main Board > Market Data > Market summary

Market summary

As of 16th Sep. 2024

Today's summary

Index name	Close	Change	% Change	Open	High	Low	Trading volume (shares)	Trading value (MMK)	No. of listed companies	Market Cap. (mil MMK)
MYANPIX	411.64	+0.33	+0.08%	411.56	413.01	411.45	3,598	10,070,250	8	776,420

Index chart



Market Overview

Grand Total Trading [Total trading (MB) + Total trading (PLB)]

As of --

Trading Volume	Trading Value
-- (Shares)	-- (MMK)

Main Board

As of 1:00 pm, 16th Sep. 2024

Total Trading (MB) [Continuous trading + Block trading]

Trading Volume	Trading Value
66,622 (Shares)	126,664,650 (MMK)

MYANPIX	411.64
	▲ 0.33
Total Volume (shares)	3,598
Total Value (MMK)	10 mil
Listed Company	8
Market Cap. (MMK)	776,420 mil

Name	Code	Price	Change
FMI	00001	8,900	▲ 0
MTSH	00002	3,450	▲ 50
MCB	00003	9,000	▲ 0
FPB	00004	1,850	▲ 0
TMH	00005	2,700	▼ 100
EFR	00006	1,750	▲ 50
AMATA	00007	4,500	▼ 100
MAEX	00008	3,450	▲ 0